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2022 har været et produktivt år, bestyrelsen har været stabil og produktiv i starten af året, 
senere desværre atter ramt af sygdom. 
 
I 2022 blev Allan Horn ramt af Covid 19 og fik svære senfølger. Dette forhindrede Allan i at 
være aktiv i bestyrelsen efterfølgende.   
Allan har derfor desværre været nødt til at trække sig fra bestyrelsen, hvilket vi naturligvis 
accepterer, men samtidig oplever som et stort tab for Smertesagen. 
Vores tanker går til Allan og ønsker Allan alt godt fremover. 
 
Der blev afholdt 1 temadag i juni 2022 og efterfølgende en række bestyrelsesmøder. 
 
På temadagen blev det besluttet at Smertesagen ville fokusere på 2 områder i det næste 
år:  

1) Opioider, behandling og aftrapning 
2) CRPS hos børn. 

 
Ad 1: 
Smertesagen producerede 4 film omhandlende opioider virkning, bivirkning og 
konsekvens, ud af afhængighed og non-farmakologisk behandling. 
Filmene blev støttet økonomisk af Sundhedsministeriet (2021) og delt på både 
hjemmesiden og sociale platforme. 
I fortsættelse af filmene søgte smertesagen om midler til at afholde gratis kurser 
omhandlende emnerne i filmene. Dette blev bevilget og Smertesagen har afholdt kurser i 
foråret 2023 for patientforeninger og vil fortsætte med kurser i efteråret til både praksis 
sygeplejersker og patient foreninger. 
Kurserne er indtil videre blevet modtaget godt og med stor glæde for kursisterne. 
 
Sundhedsministeriet indkaldte Smertesagen sammen med FAKS til en gennemgang og 
dialog omkring afdækning af smerteområdet. Mødet var en succes, både smertesagen og 
FAKS oplevede at SUM var lydhøre i forhold til vores syn på smerteområdet, 
satsningsområder og fremtidig strategi. 
Da SUM udkom med deres Strategi for Smerteområdet, var det tydeligt at de havde lyttet 
og fulgt en del af vores råd og indvendinger. 
 
Sundhedsstyrelsen har efterfølgende indkaldt til flere møder omkring implementeringen af 
strategien. Smertesagen deltager i 2 arbejdsgrupper ved næstformand Winnie Schmelling. 
 
Ad 2: 
Smertesagen har haft et møde med CRPS foreningen, hvor vi afstemte vores interesser 
for området. Det viste sig hurtigt at vi havde mange fælles interesser og flere møder blev 
aftalt. 
Desværre, pga. ydre omstændigheder, er disse møder ikke blevet effektueret i det 
indeværende år, men der er planer for afholdelse af disse. 



Smertesagen overvejer evt. i samarbejde med CRPS foreningen at publicere en artikel 
vedr. CRPS hos børn. 
 
Smertesagen fik bevilget puljemidler fra SUM, til implementering af en medie strategi for 
Smertesagen. Denne er nu gennemført og indeholdt en fornyelse af hjemmesiden, 
kampagner på Facebook, Instagram og LinkedIn. Vi håber eksponeringen øger 
kendskabet til Smertesagen og dens arbejde. 
 
Økonomien hænger sammen, men der mangler fortsat faste indtægter, således at 
Smertesagen kan fortsætte med at lave nye projekter. Dette punkt vil blive taget op på 
næste temadag i juni 2023. 
 
Det er lykkedes at få Heidi Almsborg, specialeansvarlig fysioterapeut, tværfagligt 
smertecenter Næstved, til at stille op til bestyrelsen ved næste generalforsamling. 
Vi glæder både til at se Heidi i bestyrelsen, men også til at udvide bredden i bestyrelsen. 
 
Således opfattet. 
 
Formand Finn Moltke 


